
PROTOKÓŁ   Nr  XXXIII / 2017
Rady Gminy Wijewo

z dnia  22  maja   2017 r.

W posiedzeniu udział wzięli:
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności.
Lista obecności stanowi zał. Nr 1.
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności.
Lista stanowi zał. Nr 2

Porządek  posiedzenia:

   1.  Otwarcie. 
   2.  Przyjęcie protokołów poprzedniej sesji RG, 
   3.  Interpelacje i zapytania radnych.
   4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.
   5.  Sprawozdanie z działalności GOPS w Wijewie za 2016 r.
   6.  Podjęcie uchwał w sprawie:
         1/ stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół im. Powstańców 
             Wielkopolskich w Brennie w Branżową Szkołę I stopnia im. Powstańców Wielkopolskich 
             w Brennie,
        2/  zmiany uchwały w sprawie określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla nauczycieli,
             którym powierzono stanowisko kierownicze, w sprawie ustalenia tygodniowego 
             obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 
             ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela w placówkach oświatowych 
             prowadzonych przez Gminę Wijewo,
        3/  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej 
             w Wijewie w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Wijewie,
        4/  ocena zasobów pomocy społecznej na rok 2016 dla Gminy Wijewo,
        5/  zmiany w budżecie gminy na 2017 r.,
        6/  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2031.
        7/  sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian prawa samorządowego w Polsce oraz wyrażenia
             poparcia dla stanowiska Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich.

7.  Zapytania i wolne wnioski.
8.  Odpowiedzi na  interpelacje i zapytania.
9.  Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom XXXIII  Sesji  Rady Gminy Wijewo przewodniczył  Przewodniczący RG Pan Stanisław
Kasperski.  Przewodniczący  obrad  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  15  radnych
obecnych jest 15 wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne.  Powitał obecnych na
sali  radnych  i  zaproszonych  gości.  Przewodniczący  obrad  zaproponował  porządek  obrad  do
którego nie wniesiono uwag. 

Ad. pkt. 2

Przewodniczący obrad stwierdził, że protokoły z XXXII Sesji Rady Gminy były dostępne w biurze
rady, jego treść odpowiada przebiegowi posiedzenia. Zaproponował, aby protokoły 
z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej propozycji  nie wniesiono uwag.
Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania.

Ad. pkt. 3

Radny Pan Roman Jęśkowiak – zwrócił się z zapytaniem dotyczącym:
1/ terminu realizacji zadania pod nazwą budowa placów zabaw. Miały być postawione w terminie 
do końca maja,



2/ kiedy zostaną dostarczone zamówione urządzenia do ćwiczeń w plenerze planowane 
w Radomyślu  w ramach funduszu sołeckiego.
3/ w związku z przebudowa 305 jest pilna potrzeba wymiany linii wodociągowej i przyłączy w 
Wijewie a ZUW we Wschowie nie dysponuje wystarczającymi środkami. Czy gmina jest w stanie 
dofinansować tą wymianę.

Ad. pkt.  4

Sprawozdanie  z  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  złożył  Wójt  Pan  Mieczysław  Drożdżyński,
poinformował, że:
27 kwietnia spotkałem się z Prezesem MZWIKW i Kierownikiem ZUW we Wschowie gdzie zostały
w tej sprawie poczynione pierwsze ustalenia.
24.04 – odbyło się rozstrzygnięcie ogłoszonego przetargu na termoizolacje budynków 
użyteczności publicznej. Przetarg został unieważniony ze względu na proponowaną cenę,
25.04 -  odbyła się konferencja doradztwo energetyczne wsparcie dla niskoemisyjnej gospodarki 
zorganizowane w Poznaniu przez WFOŚ i GW,
26.04 – gościliśmy przedstawiciela Wielkopolskiej Akademii Nauki i Rozwoju. Rozmowa  dotyczyła
współpracy  przy  realizacji  projektu  -  współpracy  w  zakresie  realizacji  projektu  kształcenia
kompetencji ogólnych doposażenia szkół i szkoły branżowej,
27.04 – odbył się  przetarg ustny na sprzedaż samochodu specjalistycznego marki Jelcz z OSP
Wijewo który został sprzedany do Sławy za 24.500 zł.
  - odbyło się spotkanie z Zarządem ZUW we Wschowie ,
04.95 – rozwiązywanie problemów w zakresie pomiaru jakości powietrza – szkolenie zorganizował
UM w Lesznie,
06.05 -  odbyły się obchodu  Wielkopolskiego Dnia Strażaka w Krotoszynie, gdzie poświecono
nowo zakupione pojazdy,
  - odbyły się obchody gminne Dnia Strażaka w Brennie,
07.05 – na zaproszenie Wójta Włoszakowic uczestniczyłem w koncercie laureatów 7 konkursu
pieśni i arii w pałacu Sułkowskich. 
12.05 – przeprowadziłem rozmowę z przedstawicielem firmy zajmującej się produkcją urządzeń
na place zabaw,
15.05 – swoje posiedzenie odbyły Komisja Stałe RG,
  -  odbyło się rozstrzygnięcie drugiego przetargu na termomodernizacje  budynków na terenie
gminy Wijewo. Zostały złożone 2 oferty AS-BUD plus na szkołę w Brennie i Przedszkole oraz
Firma Ton BUD na szkołę w Wijewie. Oferta przewyższyła budżet inwestycji o 66 000 zł.
17.05 –  uczestniczyłem w Szkole  Podstawowej  w Wijewie  w apelu  zorganizowanym  z  okazji
Konstytucji 3 Maja,
   - odbył się Zarząd, Walne zgromadzenie i Sesja MZWIKW we Wschowie,
18.05 – posiedzenie odbyła Komisja Rewizyjna RG,
     -  odbył się przetarg na drewno opałowe, nie zgłosił się żaden chętny,
18-19.05  –  uczestniczyłem  w  targach  „Więcej  światła”  zorganizowanym  przez  ENEA.
Zaproponowano nowe technologie oświetleniowe,
19.05 – odbyła się uroczystość 85 lecia istnienia jednostki OSP w Wijewie oraz poświecenie nowo
otrzymanego samochodu strażackiego.

Ad. pkt. 5

Sprawozdanie z działalności GOPS w Wijewie przedstawiła pełniąca obowiązki Kierownika Pani
Ewa Miś.
Do treści przedstawionego sprawozdanie zebrani nie wnieśli uwag i zapytań.
Sprawozdanie stanowi zał. Nr 3

Ad. pkt. 6

         1/ projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół 
im. Powstańców  Wielkopolskich w Brennie w Branżową Szkołę I stopnia im. Powstańców 
Wielkopolskich w Brennie przedstawił Przewodniczący RG.
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – rozmawiałem z Panią Dyrektor Zespołu Szkół na temat 
pozostawienia imienia placówki. Zakładamy, że może za dwa lata w drugim etapie reformy 



powstanie zespól szkół. Do tej pory Szkoła Branżowa może również nosić imię Powstańców 
Wielkopolskich. Jedynym problemem może by sztandar, który został sporządzony dla zespołu.
Wszystkie  uchwały  dotyczące  oświaty  są  pokłosiem  wcześniejszych  ustaleń.  Wszystko  jest
zgodne z przepisami Ministerstwa Oświaty.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady  Gminy  Nr  XXXIII/170/2017  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia
dotychczasowego Zespołu Szkół im. Powstańców  Wielkopolskich w Brennie w Branżową Szkołę
I stopnia im. Powstańców Wielkopolskich w Brennie podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 4

        2/  projekt  uchwały w sprawie  zmiany uchwały w sprawie  określenia zasad udzielania
i rozmiaru  obniżek  dla  nauczycieli,  którym  powierzono  stanowisko  kierownicze,  w  sprawie
ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymienionych
w art. 42 ust. 3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela w placówkach oświatowych
prowadzonych przez Gminę Wijewo przedstawił przewodniczący obrad.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Nr XXXIII/171/2017 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia zasad
udzielania  i rozmiaru  obniżek  dla  nauczycieli,  którym  powierzono  stanowisko  kierownicze,  w
sprawie  ustalenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  zajęć  nauczycieli  szkół
niewymienionych  w  art.  42  ust.  3  ustawy  z  dnia  26  stycznia  1982  r.  Karta  Nauczyciela  w
placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Wijewo podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 5

        3/  projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
Szkoły  Podstawowej  w  Wijewie  w  ośmioletnią  Szkołę  Podstawowa  w  Wijewie  przedstawił
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady  Gminy  Nr  XXXIII/172/2017  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia
dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Wijewie w ośmioletnią szkołę Podstawowa
w Wijewie podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 6

        4/ projekt uchwały w sprawie oceny zasobów pomocy społecznej na rok 2016 dla gminy 
Wijewo przedstawiła Kier, GOPS Pani Ewa Miś.
Ocena zasobów stanowi zał. do niniejszego protokołu Nr 7
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Nr XXXIII/ 173 /2017 w sprawie ocena zasobów pomocy społecznej na rok
2016 dla Gminy Wijewo podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 8

        5/  projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017 – 2031.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Skarbnik  Pani  Elżbieta  Molicka  –  zmiany  WPF  na  lata  2017-2031  odzwierciedla  zmiany
przedstawione na posiedzeniu komisji. 
Dodatkowo wprowadzono dwie poprawki dotyczące:
1/  w załączniku  Nr  1 dokonuje się aktualizacji  kwot  obejmujących  dochody i  wydatki  ogółem,
dochody i wydatki bieżące oraz majątkowe, środki z dotacji,
2/ w załączniku Nr 2dokonuje się :
- zwiększenia wydatków w kwocie 65 010 zł. jako uzupełnienie brakującej kwoty z przetargu na
modernizacje energetyczna budynków,
- przeniesienia  zadania „Budowa sieci i  kanalizacji  sanitarnej w miejscowości Brenno z grupy
trzeciej  do grupy pierwszej jako zadanie realizowane  z programem realizowanym z udziałem
środków zewnętrznych. 
Uchwała Rady Gminy Nr XXXIII/174/2017 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na
lata 2017 – 2031 podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 9



        6/ projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2016 r.,
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – projekt uchwały przewiduje zmiany:
DOCHODÓW na kwotę  87  000  zł.  w dziale  756 –  dochodu  od osób  fizycznych  i  od  innych
jednostek  z tytułu wpływu podatków i opłat w związku z aktualizacją informacji podatkowych.
WYDATKI
Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo – zwiększa się o 50 000 zł. na nadzór inwestorski przy budowie
kanalizacji w Brennie,
Dział – 630 – turystyka – zwiększa się wydatki o 5 000 zł. na uporządkowanie  brzegu jeziornego
na jeziorze Białym,
Dział 754 – bezpieczeństwo publiczne  - zwiększa się wydatki w  6230 na zakup przyczepki do
sprzętu dla OSP w Brennie,
Dział 758 Różne rozliczenia – zmniejszono rezerwę ogólną o 15 0000 zł. z przeznaczeniem na
oświetlenie drogowe i uporządkowanie brzegu jeziornego,
Dział 900 – gospodarka komunalna i ochrona środowiska -  zwiększa się wydatki o 10 000 zł. na
oświetlenie drogowe w gminie,
Dział 921 – kultura – zwiększa się wydatki w kwocie 37 000 zł. na wniosek dyrektora GOK jako
dotacje  podmiotową  na  malowanie  sali  w  Potrzebowie,  remont  dachu  w  Zaborówcu  oraz
organizacje Wijewiady,
Radny Pan  Radosław Zamiatała – na co zostaną przekazane  środki dla GOK,
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – przekazane do GOK 37 000 zł. wykorzystane zostanie na:
20 000 na imprezę masową WIJEWADA,
15 000 na usługi remontowe ( malowanie Sali w Potrzebowie i remont dachu w Zaborówcu)
2 000 zł. – na wsparcie organizacji Dnia Dziecka. 
W § 6 i 7 zostały zawarte upoważnienia dla Wójta Gminy oraz ustalono limit zobowiązań z tytułu 
zaciągania kredytów na pokrycie występującego w ciągu roku deficytu.
Radny Pan Radosław Zamiatała – wymagane dodatkowe środki na termomodernizacje w kwocie 
65 000 zł. zostało zdjęte z dróg gminnych,
   - czy do planowanego kredytu na pokrycie deficytu bieżącego będzie wymagana opinia RIO,
Skarbnik – tak zabezpieczenie wymaganych środków zostało ujęte w zał. nr 3 i pozyskano je 
zmniejszając wydatki na drogach gminnych.
   - kredyt w rachunku bieżącym, który nie przekracza roku budżetowego nie wymaga zgody RIO.
Do treści projektu nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady Gminy Nr  XXXIII/  175 /2017 w sprawie  zmiany w budżecie  gminy  na 2017 r
podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10

7/  projekt uchwały w sprawie przedstawił Przewodniczący Rady Pan Stanisław Kasperski.
Temat ten był omawiany na posiedzeniu komisji stałych. Forma sprzeciwu jest dowolna, stanowi
poparcie dla Karty Samorządności przedstawionej przez  SGIPW.
Radny Pan Radosław Zamiatała  – czy sformułowanie  „rewizja  okręgów wyborczych”  oznacza
przywrócenie  wcześniejszej zasady głosowania wszyscy mieszkańcy wsi na wszystkich radnych.
Przewodniczący  RG  –  tak  dotyczy  to  przywrócenia  wcześniejszych  zasad  okręgów
wielomandatowych.
Uchwała Rady Gminy Nr XXXIII/ 176 /2017 w sprawie sprzeciwu wobec zapowiadanych zmian
prawa samorządowego w Polsce oraz wyrażenia poparcia dla stanowiska Stowarzyszenia Gmin
i Powiatów Wielkopolskich podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11

Ad. pkt.  7

Radny Pan Roman Jęśkowiak -  zwrócił się z zapytaniem kto jest właścicielem nośnika nagrania 
posiedzenia sesji, zgłosił wniosek o publikowanie nagrania w całości lub wcale,
Radna Pani  Danuta Leśna – na jakim etapie jest sprawa oświetlenia na ul. Kalek,
Radny Pan Edwin Wojciech – poruszył sprawę  niedokończonej ulicy Młyńskiej. Przyjadą popatrzą
i pojada a dziura jest dalej podobnie jak zalegający piasek.
Radny Pan Radosław Zamiatała - zapytał ile osób zgłosiło się w konkursie na sekretarza gminy
i dlaczego odstąpiono od zatrudnienia, podobnie jak w referacie rozwoju i budownictwa, 



Radny Pan Roman Jęśkowiak – w odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji wspomina się
o chodniku po obu stronach z opisu nie wynika aby był po obu stronach
   - na odcinku od Radomyśla do Wilanowa przewidziano pas nasadzeń, czy będzie to teren pod
ścieżkę,
Przewodniczący  Rady  Gminy  Pan  Stanisław  Kasperski  –  zasugerował,  że  chodnik  na  ul.
Handlowej  został  wybudowany  przez  udziale  gminy.  Czy  przy  przebudowie  drogi  będzie
rozbierany jeśli  tak to można by pozyskać materiał z obecnego chodnika na utwardzenie innej
drogi gminnej.

Ad. pkt. 8

Na zadane interpelacje i zapytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński.
1/   mamy informacje,  że  termin  podpisanie  umowy  na  dofinansowanie  placów zabaw został
wyznaczony w połowie czerwca. Wcześniej nie możemy rozpocząć tego projektu.
2/  na  urządzenia  plenerowe  jest  podpisana  umowa,  za  dwa  tygodnie  można  zamawiać
i montować,
3/  wymiana  przyłączy  wodociągowych  przy  305  jest  wymagana  ze  względu  na  ich  stan.
Wystąpimy do powiatu do ochrony środowiska o dofinansowanie tego zadania. Ustalony został
z firmą drogową moment wymiany przyłączy i linii wodociągowej (po zdjęciu nawierzchni)
4/ na posiedzenia organów wybieranych w  wyborach powszechnych każdy może uczestniczyć
w posiedzeniach i nagrywać ich przebieg,
5/  umowa  na  budowę  linii  oświetleniowej  została  podpisana  miesiąc  temu.  Część  będzie
finansowana z FS a część z budżetu gminy.
6/  w  sprawie  ul.  Młyńskiej  P. Drzewiecki  monitorujący  sprawę  naprawy  oświetlenia  poprosił
o wystosowanie oficjalnego pisma do wykonawcy, ponieważ  rozmowa nie przynosi efektów,
7/na ogłoszone konkursy wpłynęło kilka ofert, Nie zawsze odpowiadają stawianym wymogom. Na
dane  stanowisko  są  określone  kryteria  wyboru.  Ogłoszenie  konkursu  nie  jest  jednoznaczne
z wyborem kandydata. Zainteresowanie pracą w urzędzie jest małe,
8/  zaplanowana  szerokość chodników na  306  jest  różna,  ciąg  rowerowy  o  który  walczyliśmy
w Radomyślu  na  etapie  budowy będzie  jako pas  nasadzeń.  Zostanie  wykupiony  teren,  gdzie
w przyszłości będzie można zrobić ścieżkę.
9/  chodniki  są  budowane  w  ramach  porozumienia.  Są  na  terenie  gminy  ale  są  własnością
powiatu. W ramach przebudowy drogi do Włoszakowic będzie budowa nowych chodników po obu
stronach a istniejące będą wymieniane. W związku z tym mogliśmy z inwestycji  kanalizacyjnej
zdjąć koszt odtwarzania chodników w  wysokości 162 000 zł. 
Kostka z obecnych chodników będzie paletowana i będzie do dyspozycji powiatu.

Radna  Pani  Krystyna  Walkowska  –  w  Brennie  są  zakopane  światłowody,  czy  przy  okazji
wykopów nie zostaną uszkodzone,
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – każda inwestycja powinna być zinwentaryzowana w postaci
mapy powykonawczej i znajdować się w geodezji.

Ad. pkt. 9

Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XXXIII Sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim
za udział i zakończył obrady.

Na tym posiedzenie zakończono.                                                                                              
                                                                                                                 Przewodniczący
                                                                                                            Rady Gminy Wijewo

                                                                                            Stanisław  Kasperski
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